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Editorial. Născuți vrăjmași  

 

„Să trăieşti în pace, şi pacea să 
fie cu casa ta şi cu tot ce este al  
tău” !                     I SAMUEL 25 : 6

             

SĂ CITIM BIBLIA ÎMPREUNĂ
 [DE FOLOS PENTRU TIMPUL DEVOŢIONAL] 

PSALMII 
CARTEA A CINCEA

Psalmul 115
4 Idolii lor sunt argint şi aur,

făcuţi de mâini omeneşti.
5 Au gură, dar nu vorbesc,

au ochi, dar nu văd,
6 au urechi, dar n-aud,
au nas, dar nu miros,

7 au mâini, dar nu pipăie,
picioare, dar nu merg ;

nu scot niciun sunet din gâtlejul lor.
8 Ca ei sunt cei ce-i fac,
toţi cei ce se încred în ei.

9 Israele, încrede-te în Domnul !
El este ajutorul şi scutul lor.

10 Casa lui Aaron, încrede-te în Domnul !
El este ajutorul şi scutul lor.

11 Cei ce vă temeţi de Domnul,   
încredeţi-vă în Domnul !

El este ajutorul şi scutul lor.
12 Domnul Şi-aduce aminte de noi : 

El va binecuvânta,
va binecuvânta casa lui Israel,
va binecuvânta casa lui Aaron,

13 va binecuvânta pe cei ce se tem de 
Domnul, pe cei mici şi pe cei mari.

14 Domnul să vă înmulţească tot mai 
mult, pe voi şi pe copiii voştri !

N-a fost  de  mirare că Hannibal  a  fost  duşmanul de  moarte  al  Romei,  căci 
Roma  era  duşmanul  de  moarte  al  Cartaginei.  Ori  trebuia  Roma  să  stăpânească  şi 
Cartagina să se ruineze, ori trebuia Cartagina să stăpânească şi Roma să dispară. 

O  asemenea  luptă  unde  unul  trebuie  să  biruiască  şi  celălalt  trebuie  să  fie 
distrus, are loc şi în această perioadă trecătoare de timp, între Sfântul Dumnezeu, care 
este adevăr, lumină şi viaţă şi biruitor pe veci - şi satan, stăpânul lumii, ucigaşul de la 
început. În împărăţia acestui vrăjmaş al lui Dumnezeu, se naşte omul – şi tu şi eu. 

Dar în această comparaţie este o mare şi minunată deosebire. Dumnezeu nu 
este vrăjmaşul oamenilor, ci prietenul cel mai credincios, adevărat şi salvator. Omul 
născut în păcat este născut ca vrăjmaş al lui Dumnezeu. El se luptă împotriva marelui 
său Binefăcător şi Îndurător şi respinge mâna salvatoare a lui Dumnezeu. 

Pare,  într-adevăr,  aşa,  ca  şi  când  mulţi  oameni  ar  fi  înclinaţi  să  se  plece 
înaintea lui Dumnezeu, să-L cinstească şi să-L recunoască. 

Dar  îndată  ce  Isus  Însuşi,  Fiul  lui  Dumnezeu,  a  păşit  în  faţa  oamenilor, 
vrăjmăşia oamenilor s-a arătat nevoalată. Cum s-a dezvăluit la crucea de pe Golgota 
dragostea desăvârşită a lui Dumnezeu, aşa a evidenţiat inima omenească tocmai acolo, 
ura absolută. Atât cei mari, cât şi cei simpli, atât iudeii, cât şi neamurile au fost una în 
aceasta, că unui ucigaş şi tâlhar cum era Baraba, ar putea să-i fie dăruită graţierea mai 
degrabă decât lui Isus, Fiul lui Dumnezeu. Toţi strigau : „Răstigneşte-L !” 

Este astăzi altfel ? Priveşte în jurul tău în lume, du-te la oamenii care trăiesc în 
plăcerea  şi  în  pofta  lumii  şi  întreabă-i  dacă  se  smeresc  înaintea  lui  Dumnezeu ca 
păcătoşi, dacă vor să-L omagieze pe Isus şi să-şi pună viaţa în slujba lui Isus. acelaşi 
lucru. Te vor respinge ca pe un fanatic absurd. Spune acelaşi lucru oamenilor adânciţi 
în munca vieţii ; ei n-au timp pentru un asemenea mesaj.  [Continuarea pe pagina 2] 

15 Fiţi binecuvântaţi de Domnul,
care a făcut cerurile şi pământul !

16 Cerurile sunt ale Domnului,
dar pământul l-a dat fiilor oamenilor.

17 Nu morţii laudă pe Domnul
şi nici vreunul din cei ce se coboară 

în locul tăcerii,
18 ci noi, noi vom binecuvânta pe Domnul,

de acum şi până în veac.
Lăudaţi pe Domnul !

Psalmul 116 

1 Iubesc pe Domnul, 
căci El aude glasul meu, 

cererile mele.
2 Da, El Şi-a plecat urechea spre mine,
de aceea-L voi chema toată viaţa mea.

3 Mă înfăşuraseră legăturile morţii
şi m-apucaseră sudorile mormântului ;

eram pradă necazului şi durerii.
4 Dar am chemat Numele Domnului 

şi am zis :
„Doamne, mântuieşte-mi sufletul.”

5 Domnul este milostiv şi drept,
şi Dumnezeul nostru este plin de îndurare.

6 Domnul păzeşte pe cei fără răutate :
eram nenorocit de tot, dar El m-a mântuit.

7 Întoarce-te, suflete, la odihna ta,
căci Domnul ţi-a făcut bine.

 [Continuarea în numărul viitor] 



 
 

                

  
  

[Continuarea de pe pagina 1] 
Şi  dacă  mergi  în  închisori  la 

ticăloşi şi infractori, în văgăunele viciului, 
ţi se va răspunde acelaşi lucru ... 

Din  fire,  toţi  suntem  născuţi  ca 
vrăjmaşi  ai  lui  Dumnezeu,  slujind 
stăpânului  acestei  lumi,  care  este  pentru 
totdeauna  marele  vrăjmaş  al  lui 
Dumnezeu. Abia când harul lui Dumnezeu 
ne face să vedem pentru a ne cunoaşte pe 
noi înşine şi pe Isus, Împăciuitorul, atunci 
mâna harului  ne  scoate  pentru totdeauna 
din  rândul  vrăjmaşilor  lui  Dumnezeu.  

„Căci  dacă  atunci  când  eram 
vrăjmaşi, am fost împăcaţi cu Dumnezeu,  
prin moartea Fiului Său, cu mult mai mult  
acum, când suntem împăcaţi cu El, vom fi  
mântuiţi prin viaţa Lui.” (Romani 5 :  10)

Hannibal  a  fost  un  duşman  de 
moarte  al  romanilor,  iar  romanii  au  fost 
duşmanii lui de moarte. Această relaţie de 
ură reciprocă era de neschimbat. 

Dar pe tine te caută Dumnezeu 
în har, vrea să-ţi biruiască inima. 

El  te  înconjoară  cu  mesaje  de 
dragoste şi împăcare. Aruncă din inima ta 
otrava duşmăniei  faţă de  Dumnezeu şi  a 
neîncrederii, prim care te-ai ucide ! 

Prinde  încredere  faţă  de 
Dumnezeu!  Dumnezeu  este  salvatorul 
vrăjmaşilor  Lui,  El  vrea  să-ţi  fie  şi  ţie 
prieten şi salvator. 

Părăseşte rândurile vrăjmaşilor lui 
Dumnezeu, în care te-ai născut şi împacă-
te  cu  Dumnezeu,  care  te  caută  acum cu 
dragoste. Cândva, dincolo de mormânt va 
veni  ceasul  în  care  va  răsuna  vorba 
apăsată a judecăţii : 

„Cât  despre  vrăjmaşii  Mei,  care  
n-au  vrut  să  împărăţesc  Eu  peste  ei,  
aduceţi-i  încoace  şi  tăiaţi-i  înaintea 
mea !” (Luca 19 : 27) [Cont. în nr. viitor  I  Preluare din : 
Mărturiile unui vechi soldat către camarazii lui: XV, 2 I Georg von Viebahn, 
BERLIN I 1909-1910 I Societatea Evanghelică germană de cărţi şi tractate  I 
Ackerstrasse 142]

RUBRICA COPIILOR
La romani  era  obiceiul  ca  ori  de 

câte  ori  trecea  împăratul  prin  faţa 
poporului adunat, un ofiţer să treacă în faţa 
lui, să aprindă un fuior de in şi să strige în 
auzul tuturor : 

„Sic transit gloria mundi”, adică : 
„Aşa trece gloria lumii”.  Prin  aceasta,  şi 
împăratul,  şi  poporul  erau  înştiinţaţi  că 
toată gloria lumii trece ca fuiorul de in. 

ÎNTÂMPLĂRI CU TÂLC
Un predicator care a venit în vizită 

a spus adunării că dacă cineva are nevoie 
de rugăciune să iese în față, deși în sinea 
lui se gândea deja la eșecul de data trecută. 

Au  răspuns  treizeci  de  persoane, 
iar  el  s-a rugat  pentru ele.  Mai târziu,  în 
aceeași săptămână l-a sunat o femeie și i-a 
spus : „Duminica  trecută  v-ați  rugat  
pentru soțul meu. Avea cancer și a murit”. 
„Mult  bine  a  făcut  rugăciunea  mea”,  s-a 
gândit el. Femeia a continuat : 

„Când am intrat în biserică, soțul  
meu era nervos. Dorea să-și vadă nepoții  
mari  și  în  fiecare  zi  ÎL  blestema  pe  
Dumnezeu.  Era  insuportabil  să  stai  în  
preajma  lui.  Dar  după  ce  v-ați  rugat 
pentru  el,  a  plecat  de  acolo  alt  om.  
Ultimele lui zile au fost cele mai frumoase  
pe care le-am avut vreodată ; am povestit,  
am râs și am cântat cântări împreună. Nu 
a  fost  vindecat,  dar  a  fost  tămăduit”.

Doar  Dumnezeu  știe  de  ce  unii 
sunt  vindecați,  iar  alții  nu.  Dar 
instrucțiunile primite de noi  sunt  clare :  

„Este vreunul printre voi bolnav ?  
Să cheme pe prezbiterii bisericii ; și să se  
roage  pentru  el,  după  ce-l  vor  unge  cu 
untdelemn  în  Numele  Domnului.  
Rugăciunea făcută cu credință va mântui  
pe cel bolnav, si Domnul îl va însănătoși ;  
și  dacă a făcut  păcate,  îi  vor  fi  iertate”. 
(Iacov  5  :  14  -  15)    [Preluare de  pe  : 
www.tanarcrestin.net]

Din  cauza  întunericului  Edison  a 
continuat să caute până când a găsit o sursă 
de  lumină  (şi  ție  ți  se  poate  întâmpla la 
fel).  

De atunci,  Wijl  Mitchel a devenit 
funcţionar  public,  a  găsit  dragostea  şi  a 
ţinut sute de discursuri. 

El afirmă : 
„Înainte  să  paralizez  existau 

10.000 de lucruri pe care le puteam face,  
acum sunt doar 9 000. 

Ar  trebui  oare  să  mă  concentrez  
asupra celor 1000 de lucruri pe care nu le  
pot face ? 

Nu,  ci  prefer  să  mă  concentrez  
asupra celor 9.000 de moduri în care viata 
este încă bună”.

Aşa  că  indiferent  cu  ce  ne-am 
confrunta astăzi, nu este prea mult pentru 
Dumnezeu  şi  poate  fi  transformat  prin 
„puterea Lui care lucrează în noi”. 
[Prelua  re   de pe :   www.tanarcrestin.net  ]                        

CUM POT FI MÂNTUIT ?

1. Nu există om fără păcat : „Căci toţi au 
păcătuit şi  sunt  lipsiţi  de  slava  lui  
Dumnezeu”. [Romani 3 : 23] 
2.  Pentru un singur păcat, omul este / va 
fi  condamnat :  „Fiindcă plata păcatului  
este moartea ...”. 
3.  Mântuirea  este  posibilă  numai  prin 
Isus :  „  ...  darul  fără  plată  al  lui  
Dumnezeu  este  viaţa  veşnică  în  Isus  
Hristos, Domnul nostru”. [Romani 6 : 23] 

„Doamne Isuse, vino te rog şi în viaţa 
mea !”

„Fiindcă atât de mult a iubit Dumnezeu 
lumea, că a dat pe singurul Lui Fiu, 

pentru ca oricine crede în El să nu piară, 
ci să aibă viaţa veşnică”. 

[EVANGHELIA DUPĂ IOAN 3 : 16]

WILL MITCHEL 
„Iar a Celui ce, prin puterea care 

lucrează în noi, poate să facă nespus mai  
mult decât cerem sau gândim noi, a Lui să  
fie slava în Biserică şi în Hristos Isus, din 
neam în  neam,  în  vecii  vecilor  !  Amin”. 
(Efeseni 3 : 20 - 21)
 

Atunci  când  în  urma  unui  tragic 
accident  a  rămas  cu  arsuri  care  îl 
desfigurau  Will  Mitchel  a  decis  să  se 
concentreze  asupra  posibilităţilor  pe  care 
le are şi nu asupra problemelor. 

Deşi  îşi  pierduse  degetele,  a 
învăţat  să  piloteze  singur  un  aeroplan.  

Apoi, într-o zi în timp ce zbura din 
Colorado  spre  California,  avionul  s-a 
prăbuşit din cauza ghetii. 

Paralizat de la talie în jos (şi mai 
crezi  că  ai  probleme),  Mitchel  a  fost 
deprimat datorită limitării lui pe viată la un 
scaun cu rotile. 

Atunci,  o  prietenă  i-a  dat  acelaşi 
sfat pe care el i-l dăduse mai demult : 

„Nu  contează  ce  ti  se  întâmplă.  
Contează doar ceea ce te hotărăşti să faci  
în acea privinţă”. 

Aşadar Mitchel a adoptat formula 
celor trei A :

Acceptă ce s-a întâmplat, altfel vei 
trăi  în  negare,  sau  te  vei  deschide  spre 
resentiment şi autocompătimire.

Apreciază ceea ce poţi învăţa din 
această  întâmplare.  A  fi  zidit  într-o 
experienţă  dureroasă  reprezintă  un 
potenţial de a fi mai înţelept, mai puternic 
şi mai eficient pentru Dumnezeu.

Adaptează-te noilor  oportunităţi 
care îti apar. 

http://www.tanarcrestin.net/

